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JEGYZŐKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. december 15. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
4. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról.  
5. Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett tevékenységről. 
Zárt ülés 
6. Döntési javaslat. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Rend. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 

29/2015. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről  
szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet 
módosítása      12. 

 
30/2015. „NET” „E”  A temetőkről és a temetkezésről szóló 

20/2000. (IX. 26.) KKÖT rendelet módosítása 13. 
 
31/2015. „NET” „E”  A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról,  

azok igényléséről és a fizetendő térítési díjakról  
szóló 16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet  
módosítása      14. 

 
32/2015. „NET” „E”  A 2016. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti  

szabályairól      21. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám. Tárgy Jegyzőkönyvi 
  oldalszám: 
 
241/2015.  Napirend elfogadása      5. 
 
242/2015.  Határrendészeti kirendeltségvezető kinevezésének  

véleményezése      8. 
 
243/2015.  „Kispiac” tartása      10. 
 
244/2015.  Polgármesteri jelentés elfogadása    12. 
 
245/2015.  Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai  

Önkormányzati Társulás megszüntetésének  
kezdeményezése      15. 

 
246/2015.  2016. évi belső ellenőrzési terv    16. 
 
247/2015.  „Térségek közötti együttműködés” című pályázat  

MVH által elutasított összegéről történő lemondás  17. 
 
248/2015.  Döntés a jegyzett tőkéről     17. 
 
249/2015.  Döntés a megelőlegezett működési költség  

hozzájárulásról      18. 
 
250/2015.  KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel  

kapcsolatban       19. 
 
251/2015.  2016-os kártyanaptár      20. 
 
252/2015.  A helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató  

elfogadása       22. 
 
253/2015.  Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett  

tevékenységről      23. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2015. december 15. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Szirbik Imre alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Tóth András képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Sákovits Jánosné adóügyi ügyintéző, Hegedűs Sándor 
művelődésszervező 
 
Meghívott: Varga Mihály r. alezredes, rendőrségi főtanácsos, a Humánigazgatási Szolgálat 
Vezetője, Éberhardt Gábor r. ezredes. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat és a megjelent vendégeket az idei utolsó testületi ülésen! Megállapítom, 
hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen van, az ülést megnyitom. Javaslatot 
teszek a napirendre a meghívó alapján. Más javaslat? Amennyiben nincs, aki egyetért a 
napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 241/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
241/2015. (XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. december 15-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIRENDEK: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
4. Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról.  
5. Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett tevékenységről. 
Zárt ülés 
6. Döntési javaslat. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Határrendészeti kirendeltségvezető kinevezésének véleményezése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a megkeresés a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszöntöm körünkben Varga Mihály rendőr alezredes urat, 
Éberhardt Gábor rendőr ezredes urat. A határrendészeti kirendeltségvezető kinevezésének 
véleményezése tárgyú előterjesztés kapcsán érkeztek az ülésre. Megkapták a testület tagjai az 
írásos előterjesztést. Megkérném alezredes urat, hogy Lukács János rendőrfőkapitány úr 
nevében az ajánlást tegye meg. 
 
Varga Mihály  r. alezredes: Tisztelt polgármester asszony, képviselő-testület és jelenlévők. 
Engedjék meg, hogy legelőször Lukács tábornok úr üdvözletét átadjam, mindenkinek boldog 
ünnepeket kíván. Sajnos szolgálati elfoglaltsága miatt nem lehet itt. Nekem jutott az a 
megtisztelő feladat, hogy a jelen lévő Éberhardt Gábor ezredes urat bemutassam. Néhány szót 
arról, hogyan is jött ez a helyzet létre, miért történt erre a jogi aktusra sor, amit a rendőrségi 
törvény ír elő a részünkre és a képviselő-testület részére is. A médiából tudomást szerezhettek 
arról, hogy a Csongrád Megyei Rendőr-főkapitányság rendészeti igazgatói pozíciójában 
személyi változás történt. Gulyás Zsolt rendőr alezredes úr irányítja megbízással a rendészeti 
feladatokat a megyében. Ennél fogva a határrendészeti területen is a vezetők rotációja 
megtörtént. Miért is van erre szükség, mi hívja ezt életre? Ami érinti a települést, hogy 
Szilassi-Horváth Jenő úr a kiszombori kirendeltséget már nem vezeti, a Határrendészeti 
Szolgálatot vezeti. Nyugat-Európában bevett szokás az, hogy rotálják a vezetőket, általában 
ötévenként és ez a közszférába is beteszi a lábát még hozzá olyan formában, hogy a szolgálati 
törvény is előírja, hogy ötévente kell adott esetben megmérettetni a kirendeltség-vezetőket, 
állomány illetékes parancsnokokat. Azt tapasztalták és ezért vette át a közszféra, hogy 
ilyenkor egy új lendületet kap az a szervezeti egység, amikor egy új vezető kerül az élére. 
Magyarországon ennek még keserű szájíze van, Nyugat-Európában le lehet ezt a rotációt 
folytatni és lehet is ebből profitálni. Az illegális migrációs áradatot a szerb határszakaszon a 
kerítésépítéssel sikerült megfogni. Nagyon nagy küzdelem volt. A településnek annyiban volt 
része, hogy ideszállítottak embereket elszámoltatni. Nagyon komoly őrzési feladatok voltak 
és úgy tudom, hogy a helyi polgárőrök is ebben nagyon sokat segítettek, amit ezúton is 
köszönünk. Azonban végezzük az elemző, értékelő munkát Európára kitekintve is. Éberhardt 
urat azért kérte fel főkapitány úr, mert nagyon komoly tapasztalata van, a Szegedi 
Határrendészeti Kirendeltséget vezette ez idáig. Komoly tapasztalata van az illegális 
migrációs nyomás alatt lévő teendőkben és sikerült megfogni, hogy Szegedre ne kerüljön be 
ez az áradat. Úgy gondoljuk, nyilván pánikra nem kell, hogy okot adjon a kijelentésem, hogy 
ez a migrációs nyomás azért majd, ahol még nincsenek kerítések, később épül esetleg, így ez 
tolódhat egy kicsit a román határszakasz felé. Ezredes úr garanciát jelenthet arra, hogy a 
térségben élőknél ezt a biztonságot továbbra is tudjuk garantálni. Birtokában van azoknak a 
kapcsolati tőkéknek és azoknak a technikáknak, amivel ezt meg lehet védeni. Másrészt ezek a 
személyi változások a részünkről pozitívak voltak végig, hogy az új emberek, az új helyekre 
kerülve, kialakítva az országos technikát hatékonyan tudjanak dolgozni. A Makói 
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Rendőrkapitánysággal együttműködve ezt sikerült megoldani, reméljük ezután is így lesz. 
Éberhardt úr személyével kapcsolatban megkapták a szakmai önéletrajzot. Nagyon komoly 
szakmai és vezetői múltja van, emellett tudományos munkákat végez, többek között abban a 
témában is, ami az illegális migrációhoz kapcsolódik. Azt gondoljuk, hogy ez a kettő garancia 
lesz, mindamellett, hogy tudjuk, azért a térségben még „gyászolják” Szilassi-Horváth Jenő 
urat, hiszen a kapcsolat példaértékű volt vele. Azt gondolom, hogy most is szépen ki fog 
alakulni, ehhez kérjük a támogatásukat. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Megkérdezem ezredes urat, szeretne-e szóbeli 
kiegészítést tenni? 
 
Éberhardt Gábor r. ezredes: Tisztelt polgármester asszony, tisztelt testület! Megtiszteltetés, 
hogy itt lehetek, köszönöm, hogy időt szakítottak ránk. Azok a körülmények, amiket Varga úr 
elmondott, ezek valós dolgok, nem kell mögötte semmi extrát keresni. Az is igaz, hogy az 
elmúlt években, 2005-től vezettem a szegedi kirendeltséget, nagyon sok minden történt 
átszervezésektől kezdve, átkelőhelynyitásokig, állománymozgásokig és a migráció volt a 
csúcs. A szolgálati törvény előírásként kezeli, hogy időnként kell a vezetőváltás. Mindig azt 
mondtam, hogy őszinte tisztelettel és barátsággal lehet és kell is fordulni az úgymond kisebb 
települések irányába. A szegedi kirendeltség és a Kiszombor Határrendészeti Kirendeltség 
nyilván egymással nem tud szakmailag versenyezni, ez ugyanígy kezelhető párhuzamban egy 
nagyobb megyei jogú város és egy kisebb település vonatkozásában is. Ezzel együtt úgy 
gondolom, hogy ezeken a kisebb településeken is nagyon sok érték van. Azt tanultam meg 
Szeged kirendeltség vonatkozásában, hogy a legnagyobb érték a helyi lakos és az ehhez 
kapcsolódó helyi önkormányzatok, civil testületek, akiktől nagyon sok segítséget kaptunk. 
Bízom benne, hogy ezt a segítséget majd itt is meg fogom kapni. Nyilván nem teljesen 
ismeretlen a terület, polgármester asszony sem. Meg kell vizsgálnom, át kell világítanom a 
szervezetet, amit felelősséggel kell kezelnem, és nyilván amikor látom, mi van, utána jönnek 
azok a partnerek, akikre mindenképpen számítok, illetve akik számíthatnak rám és ennek a 
kirendeltségnek a munkájára, utána fogunk tudni leülni és egyeztetni, hogyan tovább. 
Felelőtlen ígéreteket semmiképpen sem szeretnék tenni, azzal együtt, amit megtanultam, az 
előbb már el is mondtam, hogy a helyi lakosságot, a helyi önkormányzatot igenis a 
legfontosabbnak tartom, nem csak beszélek róla, hanem követem is ezeket az elveket. 
Mindenképpen szeretnék önökre támaszkodni, illetve még nagyon sok olyan szereplő van a 
különböző településeken, akikkel a kirendeltség és alkalmanként személyesen vezetőként is 
fel fogom venni a kapcsolatot. Ugyanakkor két dolgot kérek, az egyik a bizalom, a másik a 
kommunikáció. A bizalom egyrészt a szervezet, illetve személyem irányába, nyilván ehhez az 
is kell, hogy tudjunk egymással kommunikálni és kommunikáljunk egymással, meg fogom 
majd adni azokat az elérhetőségeket, amik előbb-utóbb a rendelkezésemre fognak állni. Az a 
tiszteletteljes kérésem, ha vannak problémák, azokról beszélni kell. Nem elfogadható az a 
körülmény, hogy a rendőrség, illetve a helyi önkormányzat és a lakosság között megjelenjen 
bármiféle probléma, nézeteltérés, ha vannak kérdések, le kell ülni, meg kell beszélni. Úgy 
gondolom, hogy polgármester asszony, illetve jómagam is úgy érzem, hogy erre kellőképpen 
felkészült vagyok. Le kell ülni, meg kell beszélni és kezelni kell ezeket a történeteket, a helyi 
lakosságot nem lehet magára hagyni. Ugyanakkor azt szeretném hangsúlyozni a 
határrendészeti kirendeltség feladata alapesetben, a törvény erejénél fogva mégis az 
államhatár őrizete, határrend, határforgalom ellenőrzése. A Szegedi Rendőrkapitányság, 
illetve a helyi Rendőrőrsön dolgozó körzeti megbízott kollégák munkáját nem szeretném 
elvonni, nem is ez a tisztünk. Ugyanakkor természetesen a kollégák rendőrök, a rendőri 
hatáskörbe tartozó feladat és azonnali segítségnyújtás esetén, úgy gondolom, hogy 
rendelkezésre fogunk állni. Határterületről van szó, az egy jó érzés és egyfajta biztonságot ad 
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a helyi lakosságnak és az önkormányzatnak, hogy úgymond több rendőrsége is van lévén, 
hogy itt helyben határrendészeti kirendeltség és rendőrs is van, ennyi szervezet és ennyi 
rendőr egyfajta garancia. Kommunikáció, ahogy említettem, mindenképpen beszélni kell 
egymással. Állok rendelkezésükre olyan problémákkal is, ami a helyi lakosságtól érkezik. 
Nagyon nehezen tudom azt elviselni, hogy a rendőreink nem rendőrhöz méltóan viselkednek, 
nem rendőrhöz méltóan szólnak a lakoshoz. Az a kérésem, ha bárki úgy érzi, hogy valami 
zökkenő van a rendszerben, bármikor hívjanak, a nap 24 óráján keresztül állok az önök 
rendelkezésére. Nagyon köszönöm még egyszer a lehetőséget és a megelőlegezett bizalmat 
ehhez a kinevezéshez, mert másként nem lehetek itt kirendeltségvezető, csak az önök 
egyetértésével. Bízom benne, hogy ezt a bizalmat meg fogom szolgálni és az önök, illetve a 
település javára tudom fordítani. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Megadjuk a bizalmat, bízunk benne, hogy legalább olyan jó 
kapcsolatunk lesz, mint az előző kirendeltség-vezetővel volt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindenképpen a jó kapcsolatra fogunk törekedni. 
Igyekszünk együttműködni, együtt dolgozni, különleges kéréseket nem szoktunk 
megfogalmazni, azért tudjuk, hogy kinek mi a feladata, illetve a feladatoknál ki irányít. Nem 
voltak problémák az itt dolgozó határőrökkel, rendőrökkel. A bizalom megadatik, az 
előterjesztés is így készült el, illetve ott van a szakmai tapasztalat, amit hoz magával. Lehet, 
hogy Kiszombor kicsi, itt a problémát a hosszú határszakasz jelenti. Azon leszünk, hogy jó 
együttműködést alakítsunk ki. Ha nincs több kérdés, aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 242/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Határrendészeti kirendeltségvezető kinevezésének véleményezése 
 
242/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
határrendészeti kirendeltségvezető kinevezésének véleményezése tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rendőrségről szóló 1994. 
évi XXXIV. törvény 8. § (2) bekezdésében biztosított véleményezési joga alapján egyetért 
azzal, hogy a Csongrád Megyei Rendőr-főkapitányság Kiszombori Határrendészeti 
Kirendeltség kirendeltségvezetői tisztségére Éberhardt Gábor r. ezredes, rendőrségi 
főtanácsos kerüljön kinevezésre. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Lukács János r. dandártábornok, rendőrségi főtanácsos,  
  a Csongrád Megyei Rendőr-főkapitányság vezetője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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2. Napirend 
Polgármesteri jelentés. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folytassuk munkánkat a polgármesteri jelentéssel. 

− November 25-én a közmunkaprogramban előállított termékek vásárán voltam 
Szegeden. Sok mindent készítettek, kökénylekvárt, sütőtöklekvárt, savanyúságokat. 
Lenmagolajat is készítenek és a len magjából, ami fennmarad, megőrlik és liszt lesz 
belőle. Szőnyeget szőttek, Szentesen kerámiaműhely van. Nagyon sokféle terméket 
lehetett látni. Kisteleken virágpalántákat neveltek. Utána tájékoztató volt a 
minisztérium részéről a jövő évi közmunkaprogrammal kapcsolatban. 

− November 26-án Makón a rendelőintézet felújításának átadó ünnepségén vettem részt. 
Átadták a CT-t, röntgent.  

− November 30-án rendkívüli testületi ülés volt. 
− December 2-án LEADER közgyűlésen vettem részt.  
− December 3-án Budapesten voltam aláírni a támogatási szerződést, a migrációs 

pályázat kapcsán 6.140.000,- Ft összegű támogatást nyertünk. Kamerarendszer 
kiépítésére, szemeteszsákok beszerzésére, illetve a polgárőrök részére benzin- és 
kerékpárvásárlásra használható fel.  

− December 7-én 90 éves kiszombori állampolgárt köszöntöttünk jegyző úrral.  
− December 8-án katasztrófavédelmi tájékoztató volt a téli felkészülésről, 

munkatársammal részt vettünk. 
− December 10-én a TOP pályázatokról a megyei önkormányzat, valamint az 

Államkincstár tartott tájékoztatót, ezen is részt vettem. 
− December 11-én Lázár János miniszter úr vacsora meghívásának tettünk eleget 

alpolgármester úrral a Sóshalmi Olvasókörben.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ennyi volt a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Jövőre nem lehetne fényfüzérrel jobban dekorálni a falut?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A jelenleg feldíszített fenyőfára már nem tudunk több 
világítást feltenni. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem konkrétan arra a fára gondoltam, inkább általánosságban. 
Például, amit a nagyvárosok meguntak díszt, azt meg lehetne vásárolni és legalább a főbb 
utcákon elhelyezni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jövőre majd megbeszéljük.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A kispiaccal kapcsolatban kitalálunk valami rendszert, vagy 
időnként meghirdetjük? Például februártól novemberig havonta az utolsó vasárnap meg 
lehetne hirdetni. 
 
Tóth András képviselő: Nem az utolsó vasárnap kellene. Véleményem szerint márciustól 
novemberig kellene meghirdetni. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Március első vasárnapjától novemberig meghirdetjük a 
kispiacot. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy március első vasárnapjától novemberig 
kispiacot hirdessünk meg, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 243/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: „Kispiac” tartása 
 
243/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „kispiac” 
tartása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 11/2015. (I.27.) KNÖT 
határozatával döntött arról, hogy a helyi termelői piaccal kapcsolatos lakossági igények 
felmérése érdekében próba jelleggel – amennyiben az időjárási viszonyok megfelelőek – 
kispiac tartását szándékozik meghirdetni, amelynek helyéül a Kiszombor, Nagyszentmiklósi 
u. 7. számú épület melletti üres területet jelöli ki.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete fenti, valamint 
76/2015.(IV.28.) KNÖT határozata alapján a „kispiac” próba jelleggel történő megtartását 
határozta el, ennek tapasztalataira tekintettel a Képviselő-testület akként határoz, hogy a 
jövőben márciustól november hónapig, a hónap első vasárnapján a „kispiac” a fentiek szerinti 
helyszínen kerüljön rendszeresen magtartásra a helyi őstermelők részére zöldség és gyümölcs 
árusítása, valamint a helyi lakosoknak „bolhapiac” céljából.  
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Irattár 

 
 
Balázs Zoltán képviselő: A pályázaton nyert 6 millió Ft-ból 4 millió Ft a kamerarendszer 
kiépítése? Hova tesszük a kamerákat? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szeméttelepre, állati hulladéklerakóhoz, játszótérre, 
sportpályára és az óvoda környéki részre. A sportpályára is nagyon szükséges, bementek 
autóval az edzőpályára.  
 
Szirbik Imre  alpolgármester: Amikor terveztük a kamerát a sportpályára, akkor még nem 
gondoltunk a műfüves pályára. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Idén úgysem lesz kiépítve, jövő év június végéig kell 
elszámolni a pályázattal, akkor majd figyelemmel leszünk rá.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ahol kéri a lakos „szolgáltatást”, lehetne-e nyújtani az ingatlanok 
előtti terület rendben tartásához, például évi 5.000,- Ft-ért? Nagyon sok portát elhanyagolnak 
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a tulajdonosok, van, aki meg tudná csinálni vagy esetleg megfizetni, nagyon sok üres ház is 
van. Felvetésként mondtam el. A Csatorna utcában is van 3 olyan ingatlan, ami üres, ezeknek 
a tulajdonosoknak esetleg fel lehetne ajánlani, hogy megcsinálja az önkormányzat 
meghatározott összegért. Az idősekre továbbra is oda kell figyelni, ezt eddig is megtettük. Azt 
látom, hogy hiába vannak felszólítva, akkor sem csinálják meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A szerződésben benne van, hogy a közmunkások árbevételes 
tevékenységet nem végezhetnek. A másik, hogy valóban van, aki nem tudja megcsinálni, de 
igyekszik, próbál valakit megfizetni. Van olyan, aki egyáltalán nem foglalkozik vele és még 
hivatkozik is arra, hogy vannak közmunkások, majd megcsinálják. Nem érzik igényüknek, 
nem érzik, hogy rendben kellene tartani. A közmunkaprogram nagyon elkényelmesítette a 
háztulajdonosokat. Azzal próbálkoztunk már, hogy eltakarítjuk a havat olyan idős emberek 
háza előtt, akinek nincs hozzátartozója. Nem tudunk egységes szabályozást sem kialakítani, 
mert ha valakinek van gyereke, az végezze el. Próbáljon minden gyermek odahatni, hogy 
vannak kötelességei. Ne próbáljanak mindent társadalmi szintre vinni, próbálják megoldani. 
Ausztriában a hó eltakarítása sem gond, összefognak. Ez magyar sajátosság, ráadásul az 
ösztönös rendben tartási igény, hogy szép legyen a háza környéke, ez ma már nem igény. 
Közmunkásokkal ezt nem tudjuk megoldani. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez csak mostanában magyar szokás, korábban nem így volt. 
Ausztriában a gépesítés teljesen más. Rádióban közzétesznek egy felhívást, összefognak és 
megcsinálják. A korábban elkészült viacoloros járdákat meg kellene nézni és ahol szükséges, 
homokkal felszórni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az idős embereknek sokszor az is gondjuk, hogy nem 
tudják, kihez fordulhatnának segítségért, mikor a házuk környékét szeretnék rendbe rakatni. 
Meg lehetne hirdetni, hogy ki az a vállalkozó vagy zombori lakos, aki ilyet vállalna.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Erre az újságban nem fog sor kerülni, mert ilyen személy 
nincs.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: A Sportcsarnok igénybevételére vonatkozó felmérésre 
érkeztek be igények? 
 
Hegedűs Sándor művelődésszervező: Még nem zárult le, kb. 20 db papíron és 25 db online 
kérdőív érkezett már be.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Tervbe van-e véve a Csatorna és Óbébai utca között az Ady Endre 
utcai betonárok rendbetétele?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nincs tervbe véve.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Óbébai és Kör utca sarkán lévő ház előtt, ahol az autómosó van, 
a betonjárdát meg lehetne emelni?  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Egészen a kocsmáig lejt a járdaszakasz. Nem tudom, hogyan 
lehetne megoldani. Ezt a jövő évi tervek közé fel lehetne venni. 
 
Balázs Zoltán képviselő: A Kör, Csatorna utca sarkán lévő faháznál van egy nagy akácfa, 
ami teljesen be van hajolva a járdára. Ki lehetne vágni? 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ki lehet.  
 
Tóth András képviselő: Az ifjúság kaphatna saját helyiséget? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A volt rendőrőrs épületét kellene kimeszelni és ott 
biztosítanánk helyiséget. Ezt már korábban megbeszéltük. A könyvtár már kiköltözött az 
épületből. A migráció kapcsán kérték az épületet, de most nincs rá szükség. Van-e egyéb 
kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 244/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
244/2015. (XII. 15.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2015. december 15-ei 
testületi ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 

A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 

1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 4. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 
4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet módosításával folytassuk munkánkat. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, aki egyetért a 2015. évi költségvetésről szóló 
4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 29/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
29/2015. (XII. 16.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 
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1. § 
 
Az Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 4/2015.(II. 25.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik:  
 
Szociális, gyermekjóléti és gyermekétkeztetési feladatok támogatása nő  637 e Ft 
 
Így a költségvetési főösszeg 1.005.449 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 14. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata nő 
4. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás nő       573 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék nő          64 e Ft 
 

4. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A temetőkr ől és a temetkezésről szóló rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 5. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a temetőkről és a temetkezésről 
szóló rendelet módosítása. Kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért a rendelet módosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 30/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
30/2015. (XII. 16.) önkormányzati rendelete  

a temetőkr ől és a temetkezésről szóló 
20/2000. (IX. 26.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a temetőkről és a 
temetkezésről szóló 1999. évi XLIII. törvény 41 § (3) bekezdésben kapott felhatalmazás 
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alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 
(1) bekezdés 2. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1.§  
 
A temetőkről és a temetkezésről szóló 20/2000.(IX. 26.) KKÖT rendelet 3. melléklete helyébe 
e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2.§  
 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igényléséről és a fizetendő térítési 
díjakról szóló önkormányzati rendelet módosítása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok 
igényléséről és a fizetendő térítési díjakról szóló önkormányzati rendelet módosítása. Kérdés? 
Amennyiben nincs, aki egyetért a rendelet módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 31/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének   
31/2015. (XII. 16.) önkormányzati rendelete  

a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról,  
azok igényléséről és a fizetendő térítési díjakról szóló  

16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92.§ (1) és (2) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 
törvény 13. § (1) bekezdés 8a. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket 
rendeli el: 
 

1. § 
 
A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igényléséről és a fizetendő térítési 
díjakról szóló 16/2013. (VI. 26.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 2. §-a helyébe a 
következő rendelkezés lép: 
 

„2. § 
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A rendelet hatálya Kiszombor nagyközség közigazgatási területén élő természetes 
személyekre terjed ki.” 
 

2. § 
 
Az R. 3. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
 
„(2) Az (1) bekezdésben meghatározott személyes gondoskodást nyújtó ellátások biztosítása a 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata (a továbbiakban: fenntartó) által fenntartott 
Kiszombori Szociális és Gyermekjóléti Intézmény (a továbbiakban: intézmény) útján 
történik.” 
 

3. § 
 
Ez a rendelet 2016. január 1-jén lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
megszüntetésének kezdeményezése. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, valamint Ferencszállás és Klárafalva Községi Önkormányzat 
Képviselő-testületeinek határozatai a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai 
Önkormányzati Társulás megszüntetésének kezdeményezése. 2016. augusztus 31. napjával 
szűnne meg a Társulás. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 245/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás 
megszüntetésének kezdeményezése 
 
245/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás megszüntetésének 
kezdeményezése előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Ferencszállás Községi 
Önkormányzat Képviselő-testülete 151/2015.(XI. 06.) Önkormányzati határozatára, valamint 
Klárafalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 131/2015.(XI. 26.) Önkormányzati 
határozatára figyelemmel szándékát fejezi ki, hogy a Kiszombor Térségi Szociális, 
Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulást – a Társulási megállapodás XIV. 1. a) 
pontja alapján - 2016. augusztus 31. napjával közös megegyezéssel meg kívánja szüntetetni. 
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert a Társulás 
megszüntetésével kapcsolatos tárgyalásokra, a szükséges dokumentumok előkészítésére. 
 
Határidő: 2016. április 30. 
Felelős: Szegvári Ernőné polgármester 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Jani János polgármester Ferencszállás 
- Fekete József polgármester Klárafalva 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Irattár 

 
 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 2016. évi belső ellenőrzési tervének jóváhagyása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a belső ellenőrzési terv a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makói Kistérség Többcélú Társulása 2016. évi belső 
ellenőrzési tervének jóváhagyása. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 246/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  2016. évi belső ellenőrzési terv 
 
246/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és jóváhagyta a 
Makói Kistérség Többcélú Társulása 2016. évi belső ellenőrzési tervét, mely magában 
foglalja Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2016. évi belső ellenőrzési tervét is. 
 
A 2016. évi belső ellenőrzési terv a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Makói Kistérség Többcélú Társulása 6900 Makó, Széchenyi tér 22. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 

- A Maros-völgyi LEADER Egyesülettel kapcsolatos döntések. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és a jegyzőkönyvi kivonat a jegyzőkönyv 9. számú 
melléklete./ 



17 
 

Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a Maros-völgyi LEADER 
Egyesülettel kapcsolatos döntések. A Falunappal kapcsolatban volt egy pályázatunk, az 
Egyesület részére adtunk át pénzt, amit nem kaptuk teljes egészében vissza, mert az irányító 
hatóságnak volt egy kifogása és ezért 133.151,- Ft-ot nem tudnak visszaadni. 55.000,- Ft a 
jegyzett tőke, amíg az Egyesület nem olvad be a Tisza és Maros Vidéke Jövőjéért 
Egyesületbe, addig ez az összeg a működésre kellene. A kamatterhek fedezetéül átadott 
128.187,- Ft összeget is működési költségek biztosítására szeretnék fordítani. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? Amennyiben nincs, aki az 1. számú határozati javaslatban foglaltakkal 
egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 247/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  „Térségek közötti együttműködés” című pályázat MVH által elutasított összegéről 
történő lemondás 
 
247/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-völgyi 
LEADER Egyesülettel kapcsolatos döntések tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – figyelemmel arra, hogy a 
Miniszterelnökség Jogi Ügyekért Felelős Helyettes Államtitkára az Egyesületnek – az 
Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a LEADER térségek közötti együttműködés 
végrehajtásához nyújtandó támogatások részletes feltételeiről szóló 11/2013.(III. 5.) VM 
rendelettel biztosított – kifizetési kérelme tárgyában az első fokon meghozott határozat ellen 
benyújtott fellebbezését megvizsgálta és az elsőfokú hatóság döntését a JHÁT-JF/4662/2 
(2015) iktatószámú határozatával helybenhagyta - a „Térségek közötti együttműködés” című 
MVH pályázat előfinanszírozására a Maros-völgyi LEADER Egyesület részére átadott 
3.899.593,- Ft összegből az MVH által meg nem térített 133.151,- Ft részösszeg 
visszafizetésétől eltekint. 
 
A határozatról értesül: 
- Maros-völgyi LEADER Egyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 248/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Döntés a jegyzett tőkéről 
 
248/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-völgyi 
LEADER Egyesülettel kapcsolatos döntések tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárulását adja a Maros-
völgyi LEADER Egyesület jegyzett tőkéjének működési célokra történő felhasználásához, 
ennek érdekében a Képviselő-testület az alapításkor befizetett 55.000,- Ft összegről lemond. 
 
A határozatról értesül: 
- Maros-völgyi LEADER Egyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 3. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 249/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Döntés a megelőlegezett működési költség hozzájárulásról 
 
249/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-völgyi 
LEADER Egyesülettel kapcsolatos döntések tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárulását adja ahhoz, 
hogy a 2007-2013. tervezési időszakban a Maros-völgyi LEADER Egyesület részére 
kiegészítő működési támogatásként, a kamatterhek finanszírozására előlegként korábban 
átadott 128.187,- Ft összeget a továbbiakban működési célokra is felhasználhassa az 
Egyesület.  
 
A határozatról értesül: 
- Maros-völgyi LEADER Egyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, a megkeresés és a megállapodás a jegyzőkönyv 10. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A következő előterjesztés a KLIK Makói Tankerület 
megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban. Érdeklődtem, más önkormányzatoknak külön van 
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megállapodása a konyha működtetésére. Az iskola átadások sem egységesen történtek. Egyik 
helyen átvették a konyhai dolgozókat, másik helyen nem. Szeretnék egységesíteni. Most is az 
egyik helyen visszaadnák, másik helyen nem. El kellene dönteni, hogy mit is ír elő a 
jogszabály. Minden helyen egyformán kellene eljárni, hozzák meg a döntéseket, 
egységesítsenek, mindenkin azonos terhek legyenek, mert így a terhek sem azonosak az 
önkormányzatoknál. Ha ezt még tavasszal küldik, akkor az iskolával kapcsolatos döntésnél 
számolunk azzal, hogy fizetni kell a 2 millió Ft-ot, de még a konyhai dolgozókat is alkalmazni 
kell, akkor teljesen más lett volna a helyzet. A testület döntött arról, hogy nem veszi vissza az 
iskola működtetését, most pedig visszaadnák a konyha működtetését, ez egy furcsa helyzet. 
Egységesen el kellett volna mondani, hogy az önkormányzatok ezzel is számoljanak. Rendben 
lenne, hogy most visszaadják, de akkor adják vissza minden önkormányzatnak. Amíg ez nem 
egységes, addig nem javaslom visszavenni a konyhai dolgozókat. Kérdés, észrevétel, 
vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Mindig kérik az önkormányzatot, hogy segítsen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez valóban így van. Most takarítattuk ki az esővízcsatornát is 
az Óbébai utcai iskolában. Javíttattuk a tetőt is. Parkettacsiszolást csináltunk, most a téli 
szünetben is parkettalakkozást végeznek a munkatársaim. Folyamatosan ott vagyunk, 
folyamatosan segítséget nyújtunk, karbantartunk, odafigyelünk. A Móricz utcai iskola 
épületénél a galambok okoztak kárt, senki nem jelezte. Erre oda kell figyelni, meg kell látni és 
szólni. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 250/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: KLIK Makói Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban 
 
250/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a KLIK Makói 
Tankerület megkeresése közétkeztetéssel kapcsolatban tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. A KLIK Makói Tankerületének mb. tankerületi igazgatója, Czellár Mónika megkereste 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatát azzal a céllal, hogy a Kiszombori Dózsa György 
Általános Iskola tálalókonyha dolgozóit a KLIK munkavállalói állományából az 
Önkormányzat vegye át, továbbá a tálalókonyha működtetésével összefüggő minden költséget 
viseljen, hivatkozva arra, hogy az étkeztetést a települési önkormányzat köteles biztosítani a 
közigazgatási területén található intézményekben, továbbá arra, hogy a közétkeztetés részét 
képező tálalókonyha üzemeltetéséhez szükséges munkakörben nem foglalkoztathat dolgozót 
az általános iskolai intézmény.  
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy - a 
megkeresésben foglaltakkal ellentétben - az Önkormányzat - egyértelmű jogszabályi 
kötelezettség hiányában - a Kiszombori Dózsa György Általános Iskola tálalókonyha 
dolgozóit a KLIK munkavállalói állományából nem veszi át, és a továbbiakban sem viseli a 
tálalókonyha működtetésével összefüggő költségeket. 
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3. A Képviselő-testület a 2. pontban foglalt döntését arra alapozza, hogy a megkeresésben 
foglaltak közvetve, több jogszabályi rendelkezés sajátos értelmezéséből következtetve vannak 
levezetve, azonban a hivatkozott rendelkezések közül egyértelműen egyik sem írja elő az 
önkormányzat kötelezettségét a tálalókonyhák működtetésével, üzemletetésével kapcsolatban, 
ennek köszönhetően nem alakult ki egységes joggyakorlat ezen a téren, ezért több 
önkormányzat a továbbiakban sem üzemelteti az iskolai tálalókonyhát, figyelembe véve, hogy 
az önkormányzatok a közigazgatási területükön lévő iskolák működéséhez jelentős összeggel 
(Önkormányzatunk évente 24 millió Ft összeggel) járulnak hozzá. 
 
A határozatról értesül: 

- Czellár Mónika mb. tankerületi igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- 2016-os kártyanaptár. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és a képek a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör elküldte a 2016-os 
kártyanaptárral kapcsolatos javaslatát. Kérdés? Amennyiben nincs, aki a határozati 
javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 251/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: 2016-os kártyanaptár 
 
251/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 2016-os 
kártyanaptár tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja a 2016. évi 
kártyanaptár kiadását. Az 1250 db kártyanaptár nyomdai költségéhez bruttó 21.110,- Ft-ot 
biztosít. 
 
A Képviselő-testület az 1250 db kártyanaptár nyomdai költségét, bruttó 21.110,- Ft-ot az Ady 
Endre Művelődési Ház dologi kiadásai között, az önkormányzat költségvetésének 
tartalékkerete terhére biztosítja.  
 
A Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2016-os kártyanaptárak nyomdai 
kivitelezésének elvégzését az s-Paw Kereskedelmi és Szolgáltató Bt-től (6794 Üllés, Bem 
József u. 7., képviseli: Szabó Erik ügyvezető) rendeli meg fenti összeg ellenében. 
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör, Endrész Erzsébet elnök 
- Hegedűs Sándor művelődésszervező 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. 
Előadók: Szegvári Ernőné    Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester     jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelettervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 12. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Átmeneti gazdálkodásról szóló rendelet elfogadása. Kérdés? 
Aki egyetért a rendelet megalkotásával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 32/2015. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
32/2015. (XII. 16.) önkormányzati rendelete 

a 2016. évi költségvetési gazdálkodás átmeneti szabályairól 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 25. §-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazást ad arra, hogy 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata és költségvetési szervei a bevételeiket 
folytatólagosan beszedhessék, kiadásaikat teljesíthessék 2016. január 1-jétől a 2016. évi 
költségvetési rendelet hatálybalépésének napjáig. 
 

2. § 
 
A 2016. évben indítani tervezett új beruházások, felújítások a 2016. évi költségvetési rendelet 
hatálybalépéséig nem indíthatók, azokra kötelezettségvállalás nem tehető, pénzügyi fizetés 
nem teljesíthető. 
 

3. § 
 

Ez a rendelet 2016. január 1-jén lép hatályba, rendelkezéseit 2016. január 1-jétől a 2016. évi 
költségvetési rendelet hatálybalépéséig kell alkalmazni és végrehajtásának kihatását a 
rendeletbe be kell építeni. 
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester        jegyző 
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Szegvári Ernőné polgármester: A műfüves pályával kapcsolatban érkezett egy e-mail. „A 
Magyar Labdarúgó Szövetség Elnöksége 2015. december 8-án meghozott ELN-155/2015 
számú határozata alapján az Országos Pályaépítési Program IX. ütemében benyújtott 
pályázata „tartaléklistára” került. A tartaléklista azt jelenti, hogy amennyiben a 2016-ra 
jóváhagyott helyszínek közül valaki visszalép, a pályaépítésre már 2016-ban sor kerülhet, 
amennyiben nincs visszalépés, úgy 2017-ben tudjuk a beruházást megvalósítani. Az elmúlt 
évek tapasztalatai azt mutatják, hogy előfordulnak visszalépések, így kérjük, hogy úgy 
tervezzék meg a beruházással kapcsolatos teendőket (előkészítő munkák, önrész 
rendelkezésre állása), hogy az esetleges 2016-os építkezésnek se legyen akadálya.”  
 
 
4. Napirend 
Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról. 
Előadó: Dr. Kárpáti Tibor 
         jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a helyi adóbevételek alakulásáról. Képviselő-
testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Változott a hátralék évi mértéke? 
 
Sákovits Jánosné adóügyi ügyintéző: Kevesebb 1,5-2 millió Ft-tal a tavalyi évhez képest. Ha 
a jövő évre előretekintünk, akkor valószínűleg több lesz a talajterhelési díj miatt.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Mennyi ingatlant érinthet? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pontosan nem tudom megmondani. 80 % felett volt a 
bekötések aránya. Sok a lakatlan ingatlan is, ha nem használ vizet, akkor nem kell 
talajterhelési díjat sem fizetni. Az Alföldvíz Zrt. fog majd adatot szolgáltatni. A Víziközmű 
Társulat is átadta a behajtandó tartozásokat, a 115.000,- Ft-os csatorna hozzájárulás összegét 
jelenti, ami ebből befolyik tartozás, az már az önkormányzat bevétele lesz, mivel befejeződött 
a projekt. Adózni nem könnyű, de adóztatni sem. Nagyon sok esetben nincs olyan jövedelme 
a hátralékosnak, amiből behajtható lenne.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Gépjárműadóval kapcsolatban várható változás? 
 
Sákovits Jánosné adóügyi ügyintéző: A jövő évre vonatkozóan lesznek változások. Például 
meg fog változni a nyerges vontatók, félpótkocsik fogalma, ezáltal a félpótkocsik nem lesznek 
adókötelesek.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, aki elfogadja a helyi 
adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 252/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: A helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztató elfogadása 
 
252/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a helyi adóbevételek alakulásáról szóló tájékoztatást. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
5 Napirend 
Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett tevékenységről. 
Előadó: Szegvári Ernőné 
     polgármester 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a tájékoztatók a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett 
tevékenységről. Kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 253/2015. számú határozatát. 
 
Tárgy: Beszámoló a jogi személyiségű társulásokban végzett tevékenységről 
 
253/2015.(XII. 15.) KNÖT h. 
 

HATÁROZAT  
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
jogi személyiségű társulásokban végzett tevékenységről szóló beszámolót. 
 
A beszámoló jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját. 
 

Kmf. 
 
Szegvári Ernőné        Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyző 


